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Zápisnica zo zasadnutia Snemu SAV,  

ktoré sa konalo videokonferenčne dňa 25. mája 2021 od 9:00 hod. 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Neprítomní ospravedlnení: A. Luptáková, J. Sedlák, Ľ. Ditmarová 

Neprítomní neospravedlnení: M. Repka, M. Dubovický, S. Kozmon, D. Žitňan  

Prizvaní: členovia Predsedníctva SAV, predsedovia rád riaditeľov jednotlivých oddelení vied, vedúca 

sekretariátu Predsedu SAV, zástupcovia Referátu pre komunikáciu a médiá a registrovaní členovia 

akademickej obce SAV 

 

PROGRAM 

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Voľba pracovných komisií (mandátová, volebná, návrhová), zapisovateľa a overovateľa 

4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Doplňovacie voľby do Predsedníctva SAV 

6. Schválenie harmonogramu doplňovacích volieb do P SAV (v prípade nezvolenia úplného počtu 

členov P SAV) 

7. Určenie počtu volených externých členov Vedeckej rady SAV vo funkčnom období  

    2021 – 2025 

8. Rôzne 

9. Záver 

 

 

INFORMÁCIE K JEDNOTLIVÝM BODOM  

 

Bod 1 

Rokovanie otvorila predsedníčka Snemu SAV Katarína Gmucová a privítala prítomných členov Snemu 

SAV, členov P SAV, pracovníkov Úradu SAV a ďalších hostí.  

 

Bod 2 

K. Gmucová predstavila program zasadnutia a upozornila, že ak sa člena predsedníctva nepodarí 

zvoliť, bude nutné schváliť harmonogram ďalších doplňovacích volieb, preto bol tento bod zaradený 

do programu zasadnutia. K navrhnutému programu nemal nikto pripomienky a snem ho schválil 

nadpolovičnou väčšinou hlasov. Predsedníčka snemu pripomenula, že zasadanie je nahrávané 

a záznam bude zmazaný dva týždne po zverejnení zápisnice. 

 

Bod 3 

K. Gmucová navrhla zloženie pracovných komisií, zapisovateľa a overovateľa. K navrhovaným členom 

nemal nikto pripomienky a snem schválil pracovné komisie v zložení: 

 

Mandátová komisia:   M. Kadúc (predseda), L. Jurányi, I. Riečanský  

Volebná komisia:    Ľ. Kľučár (predseda), R. Passia, K. Nemoga 

Návrhová komisia:   J. Gálik (predseda), A. Kalistová, I. Broska 
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Zapisovateľ:                D. Antolová 

Overovateľ:               V. Hvozdíková 

 

Bod 4 

K. Gmucová pristúpila ku kontrole plnenia uznesení. V úvode spomenula, že obvyklá informácia 

o rozpise rozpočtu v zmysle snemom schválených zásad bude podaná na júnovom zasadaní snemu 

po informácii o aktuálnej situácii SAV. Uznesenie o príprave materiálov k ďalšej etape mzdovej 

reformy, ktoré bolo presunuté z aprílového zasadnutia snemu na začiatok júna, bolo pred niekoľkými 

dňami splnené. Členovia snemu materiál dostali a bude prerokovaný na júnovom zasadnutí snemu. 

Posledné kontrolované uznesenie bola príprava a zverejnenie úplného znenia Štatútu SAV. Aj keď 

termín plnenia bol 1. jún 2021, dokument už bol zverejnený na stránke SAV. Snem zobral kontrolu 

plnenia uznesení na vedomie (Uznesenie č. 1).   

 

Bod 5 

Pred voľbami člena P SAV požiadal predseda návrhovej komisie J. Gálik o prijatie uznesenia, že pri 

výsledku volieb sa neprihliada na technické problémy. Snem uznesenie schválil (Uznesenie č. 2).  

K. Gmucová privítala ako prvého kandidáta na člena predsedníctva D. Gálika. Upresnila, že 

prezentácia bude trvať 25 minút, z toho 10 minút bude venovaných samotnej prezentácii kandidáta 

a 15 minút otázkam prítomných členov snemu. D. Gálik uviedol, že v rámci svojho pôsobenia v P SAV 

by chcel nadviazať na činnosť, ktorej sa venoval počas ôsmich rokov, keď pôsobil ako vedecký 

sekretár, resp. podpredseda pre zahraničné styky. Jeho zámerom je podporiť ďalší rozvoj bilaterálnej 

spolupráce a umožniť vedeckým pracovníkom, doktorandom a postdoktorandom navštíviť 

zahraničné pracoviská. Získané kontakty by sa potom mohli pretaviť do spolupráce na 

medzinárodných projektoch. Dôležitý je aj rozvoj spolupráce s inštitúciami mimo EÚ, podpora účasti 

v rámcových programoch EÚ, rozvoj spolupráce v rámci programu ERA-NET a Európskych 

partnerstiev a spolupráca s ministerstvom zahraničných vecí. Ďalšími prioritami sú výročná správa 

SAV s cieľom dosiahnuť väčšiu profesionalitu pri jej príprave a transformácia SAV na v. v. i.  

V diskusii položila prvú otázku K. Gmucová. Opýtala sa, či by do agendy D. Gálika patrila aj 

akreditácia SAV, ktorej sa pri minulom hodnotení čiastočne venoval v spolupráci s M. Omastovou, 

ktorá už za členku predsedníctva nekandidovala. D. Gálik uviedol, že sa počas akreditácie zaujímal 

o činnosť medzinárodného panelu a podieľal sa najmä na organizácii pobytu jeho členov. Na procese 

ďalšej akreditácie by sa rád zúčastnil.  

L. Hluchý sa opýtal, či má kandidát spätnú väzbu o tom, či sa niekto zo SAV dostal do projektov 

Horizontu 2020 a pripomenul, že úlohu CVTI by nepreceňoval. Orientácia výskumu SAV je podľa neho 

taká, že len ťažko povedie k úspechu v programoch Horizontu. D. Gálik odpovedal, že na SAV je 

viacero účastí v programoch Horizontu, aj keď ich počet poklesol. Na druhej strane, napriek tomu že 

počet projektov klesol, objem získaných prostriedkov je v porovnaní so 7. RP vyšší. CVTI by sa mohlo 

podieľať na pomoci pri písaní a tvorení projektov. Problémom aktuálnych výziev Horizontu je, že 

nároky na riešiteľov sú v pilieroch so systémom „bottom – up“ veľmi vysoké. Skôr je možné uplatniť 

sa vo výzvach v systéme „top – down“, úspešnosť však ovplyvňujú aj ďalšie faktory. 

R. Passia sa opýtal, v akom stave je odbor medzinárodnej spolupráce a či tam je potrebné urobiť 

personálne alebo štrukturálne zmeny. D. Gálik skonštatoval, že za posledných 8 rokov prešiel odbor 

výraznou zmenou a došlo k zlepšeniu používaných postupov. Ešte stále existujú body, ktoré by sa 

mali zlepšiť, a dôležité je, aby celé „know-how“ odboru neniesol len podpredseda pre zahraničné 

styky, ale aj samotní zamestnanci, ktorí by vedeli pokračovať v činnosti aj po zmene podpredsedu.  
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J. Gálik sa informoval, čo bolo stimulom pre rozhodnutie znova kandidovať do P SAV. Podľa D. 

Gálika, aj keď sa od januára 2021 pripravoval na odovzdanie funkcie, svoje rozhodnutie zmenil, keď 

zistil, že na poslednom zasadnutí Snemu SAV neboli zvolení všetci členovia P SAV.  

I. Broska sa opýtal, či SAV vie iniciovať tvorbu projektov v rámci napríklad európskych päťročníc.  

D. Gálik skonštatoval, že SAV nie je úplne neaktívna a napr. v rámci spolupráce krajín V4 s Japonskom 

bola vyhlásená výzva, ktorá sa už aktuálne vyhodnocuje. SAV sa snaží presadzovať tvorbu projektov, 

okrem iného aj v rámci Konferencie dunajských akadémií a podobne, ale je dôležité, aby iniciatíva 

vyšla aj z ústavov a inštitúcií a nie len zo strany P SAV.  

 

Druhým kandidátom na člena P SAV, ktorého K. Gmucová pozvala na volebné zasadnutie snemu, bol 

M. Kšiňan, ktorý sa na úvod predstavil a poďakoval za možnosť prezentácie. V rámci svojej vedeckej 

kariéry na Historickom ústave SAV sa venuje najmä téme M. R. Štefánika. Kandidát prezentoval svoje 

kvalifikačné predpoklady a bibliografické výstupy. Svoje pôsobenie v P SAV by chcel oprieť o tri 

základné piliere. V prvom rade by sa chcel zamerať na rozvoj SAV ako inštitúcie, druhým pilierom sú 

ľudské zdroje, najmä získanie doktorandov zo zahraničia a zmiernenie odlivu mozgov zo Slovenska. 

Tretím cieľom je excelentný výskum, pričom je dôležité motivovať zamestnancov, aby sa zapájali do 

medzinárodnej spolupráce. Predsedníctvu vie ponúknuť skúsenosti zo zahraničných pobytov, snažil 

by sa zlepšiť dobrý obraz SAV, čo by prispelo k zlepšeniu jej pozície v spoločnosti, a zlepšiť aj 

komunikáciu v rámci akadémie. Do pozornosti dal svoju internetovú stránku, na ktorej prezentuje 

svoje vízie a ciele. 

V diskusii položil otázku K. Nemoga. Opýtal sa, nakoľko sa kandidát chce venovať práci 

v predsedníctve a koľko času chce venovať vedeckým cieľom. M. Kšiňan odpovedal, že sa touto 

otázkou zaoberal. Vedecká kariéra je pre neho dôležitá, ale prípadnému členstvu v P SAV sa chce 

venovať naplno a predpokladá, že nebude mať problém zosúladiť obe pozície.  

L. Hluchý sa opýtal, čo si myslí o tom, že sme vedecky najslabší v rámci krajín V4, aj keď sa u nás 

stále hovorí o excelentnej vede. M. Kšiňan sa vyjadril, že nie všetko môžeme ovplyvniť my ako 

inštitúcia. Sú veci, ktoré zlepšiť vieme aj veci, ktoré nevieme zmeniť. Máme najslabšiu finančnú 

podporu v rámci uvedených krajín, najlepší doktorandi a postdoktorandi často odchádzajú do 

zahraničia. V podmienkach Slovenska excelentný výskum v skutočnosti robíme, je potrebné ho 

podporovať a vo verejnom priestore, či počas rokovaní s decíznou sférou je dôležité tento termín 

používať. Páči sa mu, že sa rozbehla podpora grantových schém, ktoré motivujú, aby sa podávalo viac 

žiadostí o projekty Europen Research Council, IMPULZ a SASPRO 2.  

B. Lášticová sa zaujímala o to, ktorá z oblastí, ktorým sa chce venovať, je prioritná. M. Kšiňan by 

sa prioritne chcel venovať medzinárodnej spolupráci, podpore mladých vedeckých pracovníkov 

a zlepšovaniu verejného obrazu SAV. Druhá otázka sa týkala konkrétnej predstavy ako pritiahnuť 

doktorandov a postdoktorandov na Slovensko. Tu by bolo dobré zamerať sa na mladých ľudí, pre 

ktorých je život na Slovensku zaujímavý, napr. z Ukrajiny, Bieloruska, juhovýchodnej Európy 

a podobne. Bolo by možné urobiť prezentáciu SAV na zahraničných univerzitách.  

K. Fröhlich sa informoval, v akých rečiach by kandidát bol schopný viesť jednania, keďže má 

ambíciu pôsobiť v medzinárodných vzťahoch. M. Kšiňan sa vyjadril, že dokáže komunikovať 

v angličtine, francúzštine a ruštine.  

I. Lacík konštatoval, že predsedníctvo prezentovalo budúcnosť založenú na kontinuite a opýtal 

sa, v čom by mala byť zachovaná kontinuita a čo môže byť najzásadnejšou bariérou rastu SAV (čo je 

nutné zmeniť). M. Kšiňan doteraz trvalejšie nepracoval vo vedúcej funkcii, a preto sa nevedel úplne 

objektívne vyjadriť, ale myslí si, že kontinuita by mala byť zachovaná najmä v prípade grantových 
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schém. I. Lacík upresnil, že mal na mysli napríklad nedostatočné financovanie vedy a ľudských 

zdrojov. M. Kšiňan s názorom súhlasil a zdôraznil, že sú dané hranice, v rámci ktorých sa môžeme 

zlepšovať, a mali by sme sa sústrediť na to, čo je v našich možnostiach. 

Z. Sekeráková – Búriková sa opýtala, aké konkrétne kroky by P SAV malo realizovať, aby sme 

zlepšili účasť v medzinárodných projektoch. Podľa M. Kšiňana by možnosťou bolo napríklad prilákať 

na Slovensko zahraničných doktorandov, viesť doktorandské štúdium pod dvojitým vedením a pod. 

Jeho skúsenosti potvrdili, že ak sa už niekto pohybuje v zahraničnom prostredí, tak je vyššia 

pravdepodobnosť, že ho oslovia ako partnera na spoluprácu.  

 

K. Gmucová dala následne slovo predsedovi volebnej komisie, Ľ. Kľučárovi, ktorý informoval o ďalšom 

priebehu volieb a poprosil predsedu mandátovej komisie, M. Kadúca, o zoznam emailových adries 

prítomných oprávnených voliť, aby mohla volebná komisia rozposlať volebné lístky. Po krátkej 

diskusii bolo dohodnuté, že hlasovanie bude prebiehať v čase od 10:20 do 10:35 hod. Ľ. Kľučár 

upozornil, že na volebnom lístku je možné označiť len meno jedného kandidáta. Pripomenul, že 

hlasovanie prebehne po komorách a záverečný výsledok sa vyhodnocuje z celkového počtu členov 

komôr a nie z počtu prítomných členov.  

 

V časovej prestávke do skončenia volieb otvoril L. Hluchý otázku, či by v Sneme SAV nebola vôľa 

diskutovať o znížení počtu členov P SAV, podľa neho by možno postačovalo deväť členov. K. Gmucová 

odpovedala, že táto otázka už bola v minulosti otvorená a členovia P SAV sa vyjadrili, že by pri nižšom 

počte členov ťažko zvládali všetky úlohy. Súvisí to aj s tým, že si chcú, dokonca aj musia, ponechať 

úväzok na materskom ústave. 

 

Po skončení hlasovania volebná komisia vyhlásila výsledky doplňovacích volieb, ktoré snem schválil 

(Uznesenie č. 3). Snem následne prijal uznesenie, že na aktuálnom zasadaní bol za člena 

Predsedníctva SAV na funkčné obdobie 2021 – 2025 zvolený Mgr. Michal Kšiňan, PhD. (Uznesenie č. 

4). 

 

Do videokonferenčnej miestnosti boli následne pozvaní obaja kandidáti. Predsedníčka snemu im 

oznámila výsledky volieb a informovala, že zvolenému kandidátovi bude doručený menovací dekrét.  

 

Bod 6 

Vzhľadom na to, že do P SAV bol zvolený aj posledný zástupca, nebolo potrebné schváliť 

harmonogram doplňovacích volieb a bod 6 bol vypustený z programu zasadnutia.  

 

Bod 7 

K. Gmucová otvorila otázku určenia počtu volených externých členov Vedeckej rady SAV (VR) vo 

funkčnom období 2021 – 2025. Podľa Zákona o SAV sú všetci externí členovia VR volení a nie 

nominovaní zástupcami podnikateľských zväzov a univerzít, ako tomu bolo v minulom období. 

Úlohou snemu je určiť počet externých členov v rozsahu určenom zákonom, teda od 1/4 do 1/3 

celkového počtu členov VR. Výbor snemu navrhol, aby bol počet externých členov identický s počtom 

externých členov v predchádzajúcom funkčnom období, teda sedem. K navrhnutému počtu členov 

nemal nikto pozmeňovací návrh a nikto nenavrhol ani hlasovanie po komorách. Snem schválil 

uznesenie o počte členov VR (Uznesenie č. 5). 
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Bod 8 

Do bodu „Rôzne“ neboli vznesené žiadne otázky ani pripomienky. 

 

Bod 9 

V závere K. Gmucová skonštatovala, že na zasadnutí sa podarilo skompletizovať obsadenie 

Predsedníctva SAV ešte pred začiatkom nového funkčného obdobia, informovala o plánovanom 

programe najbližšieho zasadnutia snemu 24. júna 2021, poďakovala všetkým prítomným za účasť. 

Zasadanie snemu ukončila o 10:50 hod. 

 

 

 

 

 

V Bratislave, 3. júna 2021 

 

Zapísala: D. Antolová 

Overila:   V. Hvozdíková 

      Katarína Gmucová 

predsedníčka Snemu SAV 
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Príloha č. 1 

 

Uznesenia Snemu SAV zo dňa 25. 05. 2021 

 

Uznesenie č. 1  

Snem berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení.  

 

Uznesenie č. 2  

Snem neprihliada na zlyhanie elektronického systému tajného hlasovania.  

Uznesenie č. 3 

Snem SAV schvaľuje výsledky doplňovacích volieb kandidáta na člena Predsedníctva SAV pre funkčné 

obdobie 2021 – 2025:  

Priezvisko a meno  Oddelenie vied  
Získané percento 
kladných hlasov vo 
vlastnej komore  

Percentuálny podiel 
kladných hlasov z 
komôr delený počtom 
komôr  

PhDr. Dušan Gálik, CSc. 
Mgr. Michal Kšiňan, PhD. 

3 
3 

9,1% 
63,6% 

12% 
64,3% 

 

Uznesenie č. 4  

Snem SAV zvolil za člena Predsedníctva SAV na funkčné obdobie 2021 – 2025 Mgr. Michala Kšiňana, 

PhD.  

Uznesenie č. 5   

V súlade s článkom XIV ods. 1 Štatútu SAV Snem SAV určuje, že počet externých členov VR SAV pre 

funkčné obdobie 2021-2025 je 7. 

 


